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L’USdA creu que els programes de formació per
a desocupats acabaran amb l’atur en un any

TREBALL

El secretari general del sindicat, Gabriel Ubach, preveu que aquesta iniciativa pugui començar a funcionar molt aviat

Gabriel Ubach, el secretari
general de la Unió Sindi-
cal d’Andorra (USdA), es
va mostrar ahir molt espe-
rançat respecte als progra-
mes de formació per a
aturats que vol enllestir el
Govern i que haurien de
quedar preparats avui. El
dirigent sindical va fer
aquestes declaracions
després de reunir-se ahir
a la tarda amb el cap de
Govern, Jaume Bartumeu.
Aquesta tarda es celebra
una taula de treball en
què participen l’Adminis-
tració, els sindicats i els
empresaris i en què es vol
acabar de donar forma a
aquests programes. Se-
gons Ubach, si s’apliquen
bé l’atur a Andorra es po-
dria acabar en un any.
Està previst que aquests
programes de formació
per a gent sense feina
comptin amb una subven-
ció del Govern i que per-
metin als aturats millorar
els seus coneixements la-
borals i canviar de sector.
El dirigent sindical també
va especificar que perquè
això acabi passant «els
empresaris hauran d’a-
postar per un nou model
productiu i els treballa-
dors també». L’objectiu és
que els programes de for-
mació comencin a funcio-
nar en quinze dies o com
a molt tard a principis de
l’any vinent.
Segons Ubach, la situa-

ció que fins ara hi havia al

Servei d’Ocupació era in-
congruent ja que hi havia
500 o 600 demandes de
treballadors i 548 inscrits
en aquest organisme que
no trobaven feina. En la
seva opinió, si s’aconse-
gueix que aquests treba-
lladors que han quedat
sense feina adquireixin els

coneixements per canviar
de sector es podria acabar
pràcticament amb la de-
socupació. Ubach va afir-
mar que es tracta d’una
solució que es pot donar a
Andorra i no d’altres paï-
sos. Ubach va dir que «el
gran problema és que la
mà d’obra que s’ha que-

dat a l’atur és molt precà-
ria, molts d’ells no parlen
l’idioma oficial. Si els vo-
lem integrar i, per exem-
ple, els ensenyem les
competències per a fer de
venedor, l’empresari tro-
baria molt atractiva
aquesta oferta ja que tin-
dria mà d’obra formada i
arrelada al país». Segons
va concloure sobre aques-
ta qüestió, «s’ha de can-
viar de xip econòmic. Si
volem tenir a Andorra tu-
risme de qualitat, hem de
poder oferir mà d’obra de
qualitat».
Ubach també va expli-

car que «voldríem que es
tallés més l’aixeta als tre-
balladors de fora, a l’emi-
gració, perquè així es pu-
guin donar més

oportunitats als treballa-
dors que ja estan a Ando-
rra i que baixi així l’atur».
D’altra banda, Gabriel

Ubach també va comentar
que el cap de Govern, Jau-
me Bartumeu, li havia as-
segurat durant aquesta
trobada que «semblaria
ser que hi ha un acord en-
tre Andorra pel Canvi i el
Partit Socialdemòcrata
per presentar finalment
les lleis socials. La inten-
ció és que es presentin al
mes vinent». Sobre aques-
ta qüestió, Ubach va dir
que «vull ser molt caut i
esperar els textos d’aques-
tes lleis fins a fer-ne una
valoració. Mirarem de fer
una reunió amb la comis-
sió d’Andorra pel Canvi i
el Partit Socialdemòcrata

que volen arribar a un
acord sobre aquestes lleis
per saber com ha anat
tot». Es tracta de la llei de
relacions sindicals, la d’-
higiene i seguretat en el
treball i en el codi de rela-
cions laborals.
El dirigent sindical tam-

bé va fer referència a l’ac-
cident del Túnel dels Dos
Valires que es va produir
el 7 de novembre de l’any
passat i va assegurar que
«la justícia andorrana va
lenta i per les famílies dels
treballadors que van patir
el sinistre encara més».
Ubach feia referència al
fet que la Batllia encara no
ha dictaminat responsabi-
litats per aquest accident
que va provocar la mort
de cinc treballadors.
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Gabriel Ubach es va trobar ahir amb el cap de Govern, Jaume Bartumeu.

La USdA preveu que els
cursos de formació per a
aturats que vol dur a
terme el Govern po-
drien acabar amb la de-
socupació
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Andorra la Vella

Ubach va dir que «si volem tenir a
Andorra turisme de qualitat, hem de
poder oferir mà d’obra de qualitat»

Nou model productiu

El dirigent de l’USdA també va
explicar que voldrien frenar l’entrada
de treballadors estrangers


